
Verslag bestuurlijk overleg uitwerking windbeleid provincie 
 
Woensdag 10 januari 2024 17.00 – 17.45   

 
Locatie : Digitaal, MS Teams     
Aanwezig : Tijs de Bree (provincie Overijssel),  (provincie 

Overijssel),  (provincie Overijssel), Arjan Spaans (gemeente 
Zwolle),  (gemeente Zwolle), Lucas Mulder (gemeente 
Staphorst), Betsy Ramerman (gemeente Dalfsen), André Schuurman 
(gemeente Dalfsen), Harrie Rietman (gemeente Zwartewaterland), Jan 
Carlo Bos (gemeente Staphorst),  (gemeente 
Zwartewaterland) 

  
Nr.  Onderwerp  

1.  
  
 
 
2.  

Opening   
Tijs de Bree opent de vergadering en heet iedereen welkom. Betsy Ramerman van gemeente 
Dalfsen en Lucas Mulder van gemeente Staphorst sluiten ook aan. 
 
Toelichting provincie op voorgenomen beleid, inhoudelijk en procesmatig 
Het doel van dit overleg is om van gedachten te wisselen over het voorgenomen beleid. Eind 
december is er een PS-brief verstuurd waarin wordt toegelicht hoe het voorgenomen 
windbeleid wordt uitgewerkt, door een beoogd maximum per voorkeursgebied voor wind 
vast te stellen en te werken met programmeringsafspraken.  
 
Tijs de Bree zet kort uiteen wat de inhoud van de brief is. Het voorgenomen windbeleid 
omvat in essentie dat de provincie vier voorkeursgebieden ziet waar mogelijkheden zijn voor 
windturbines, en daarbuiten ook mits voldaan aan de minimumeis van vier windturbines. Dat 
betekent dat, wanneer een initiatiefnemer bij ons een principeverzoek indient, wij deze in 
behandeling moeten nemen. Wanneer het een aanvraag betreft, moeten we wettelijk binnen 
een bepaalde termijn beslissen. 
 
De afgelopen periode zijn er gesprekken gevoerd met gemeenten. Daaruit kwam naar voren 
dat gemeenten best meer willen doen op het gebied van windenergie, maar er ook behoefte 
is aan rust. Als provincie Overijssel kunnen we die rust op dit moment niet bieden omdat we 
op basis van ons huidige ruimtelijk beleid ieder initiatief in behandeling moeten nemen en 
toetsen aan de vastgestelde ruimtelijke kaders. 
 
Daarom heeft de provincie juridisch advies ingewonnen over de vraag hoe we rust kunnen 
creëren in een gebied. Het advies is om een maximum aan opgesteld vermogen op te nemen 
in de verordening en per gebied in het PPE, dat op ruimtelijke gronden is onderbouwd. 
Daardoor ontstaat er schaarste en heb je een rechtvaardig en transparant verdelingsproces 
van die schaarste nodig. Dit komt erop neer op dat we een maximale hoeveelheid per gebied 
gaan aangeven, en dat we in de tijd verschillende (deel)gebieden open kunnen stellen voor 
vergunningsaanvragen. Op die manier ontstaat een wat meer ordentelijk proces waarmee 
zowel rust kan worden geboden aan die gebieden omdat er daarna geen nieuwe initiatieven 
meer in behandeling hoeven te worden genomen, en je ervoor kan zorgen dat de 
randvoorwaarden goed in positie zijn wanneer het gebied ‘open’ gaat. 
 
Lucas Mulder: Staphorst heeft tot 2030 de energieopgave gerealiseerd, dus wij verwachten 
geen nieuwe aanvragen. Daarnaast hebben wij op dit moment 100% lokaal eigendom. 
 
Andre Schuurman: Is het op dit ogenblik zo dat alle initiatieven die in het ZSDZ-gebied een 
aanvraag indienen, in behandeling moeten worden genomen als er geen ruimtelijke gronden 
zijn om het initiatief af te wijzen? Hoe zit het met mogelijkheden voor bijvoorbeeld drie 
turbines op industrieterrein? Aandachtspunt is ook een eerlijke verdeling van de opgave over 
de regio. 
 
Harry Rietman: Hoeveel ruimte is er nog voor lokaal beleid van de gemeente? 
Aandachtspunt bij het maximum van het gebied is rekening houden met andere opgaven die 
ook in dat gebied vallen.  



 
Arjan Spaans: Wat is de status van zo’n samenwerking binnen een voorkeursgebied? En hoe 
verhoudt dit proces zich tot de RES? Zijn er ook mogelijkheden om, nadat het maximum van 
het gebied gerealiseerd is, initiatieven wél in behandeling te nemen wanneer deze goed 
passen? Aandachtspunt is lokaal eigendom. 
 
Jan Carlo Bos: Het maximum per gebied tot 2030, is dat gebaseerd op de biedingen die er 
nu zijn? 
 
Tijs de Bree: Het blijft van belang dat gemeenten zoekgebieden aanwijzen zodat wij deze 
kunnen meenemen in de selectiecriteria. 
 
Tijs de Bree: Voor Overijssel tellen de biedingen van beide RES-regio’s op tot 3,3 TWh. 
Zestig procent daarvan is 2 TWh aan windenergie voor de hele provincie. Die verdelen we zo 
evenredig en eerlijk mogelijk, op basis van de bijdrage van gemeenten, het RES-bod, de 
technische mogelijkheden van het gebied en lopende procedures. We verdelen deze over de 
vier gebieden en het gebied daarbuiten. De Bree geeft aan dat dit (voor welk deel van de 
TWh-opgave staat dit voorkeursgebied aan de lat, uitwerking selectiecriteria) op ambtelijk 
niveau binnenkort wordt verkend met het ZSDZ-team. 
 
Tijs de Bree kan zich voorstellen dat er in RES-verband wordt gesproken over de 
programmeringsafspraken. Aandachtspunt is dat het voor de juridische borging echter wel 
noodzakelijk is dat er tijdig een overeenkomst ligt tussen gemeente en provincie.  
 
Tijs de Bree: we kunnen de bevoegdheid alleen overdragen als het ook echt sneller gaat bij 
gemeenten dan bij de provincie. Dat doen we pas op het moment dat de vergunningen 
verdeeld zijn, anders werkt het maximumstelsel niet. Het besluit om over te dragen moet 
goed gemotiveerd zijn, want initiatiefnemers kunnen bij de rechter aanvechten dat de 
procedure bij een gemeente niet sneller gaat dan bij de provincie. 
 
Tijs de Bree: Wat betreft lokaal eigendom is er geen mogelijkheid om initiatieven te toetsen 
op niet-ruimtelijke argumenten. Het is geen selectiecriterium en kan geen rol spelen in de 
vergunningverlening. Met de programmeringsafspraken kun je er wel voor zorgen dat 
wenselijke initiatieven in positie zijn gebracht wanneer het gebied wordt opengesteld. Arjan 
Spaans geeft aan dat het goed is om nog een apart gesprek te voeren over lokaal eigendom. 
Harrie Rietman sluit hier graag bij aan. 
 
Tijs de Bree: Juist de programmeringsafspraken als onderdeel van of flankerend aan een 
gebiedsvisie 'ten noorden van de Vecht’ zoals in ZSDZ kunnen goed samengaan. Op die 
manier wordt ook recht gedaan aan de verschillende opgaven die allemaal in het gebied 
spelen, zoals bijvoorbeeld locaties voor bedrijventerreinen. Het is belangrijk dat dit handig 
geregeld wordt. 
 
Tijs de Bree geeft aan dat er een voorstel komt om een uitzondering op de clustereis op te 
nemen voor bedrijventerreinen.  geeft aan dat de aanscherping van de externe 
veiligheidsnormen van de concept-landelijke milieunormen voor windturbines er in de 
praktijk voor zal zorgen dat er weinig mogelijkheden meer zijn voor windturbines op of nabij 
bedrijventerreinen zoals Hessenpoort. 
  

  
 




